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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánjuk benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem segítenek megfékezni a HIV-fertőzés 
terjedését a HIV-tesztek engedélyezésével?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Régi szakmai probléma, hogy a HIV-fertőzés detektálására nagyon szűk a lehetőség. Azért is, mert 
kevés a vizsgálatok elvégzéséhez szükséges eszközökkel megfelelően fölszerelt laboratórium, de 
főleg azért, mert bár a HIV-szűrés anonim, igen sokan nem bíznak ebben az anonimitásban. Attól 
tartva tehát, a vizsgálat ténye, még inkább esetleges pozitív eredménye nyilvánosságra kerül, 
óvakodnak ilyen vizsgálaton megjelenni.

Könnyen belátható ezért, hogy a fertőzések földerítésében, mindenekelőtt pedig a fertőzés 
továbbterjedésének megakadályozásában nehezen volna túlbecsülhető a jelentősége egy olyan 
vizsgálati módszernek, amely a gyógyszertárakban kapható terhességi tesztek mintájára alkalmas 
volna a HIV-fertőzöttség laikusok által is elvégezhető, házilagos kimutatására. Ilyen módszer pedig 
már meglehetősen régen létezik, és alkalmazásával rengeteg HIV-továbbfertőzést lehetne 
megakadályozni.

Nem véletlen tehát, hogy a hazai szakemberek egybehangzóan üdvözölnék az ilyen tesztek 
alkalmazását, a megfelelő engedélyek hiányában azonban ez a teszt idehaza nincs forgalomban. 
Kérdezem tehát miniszter urat:

1. Van-e becslés arra nézve, évente milyen nagyságrendű új HIV-fertőzés volna megelőzhető a 
házilagos HIV-tesztek alkalmazásával?

2. Volt-e kezdeményezés ilyen módszer hazai engedélyezésére?

3. Mi akadálya van az engedélyezésnek?



4. Várható-e, hogy belátható időn belül Magyarországon is forgalomba kerül a teszt?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2019. február 7.
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